
 
 

 
 

Dagsorden for bestyrelsesmøde: Fredag d. 24. januar 2025 

Deltagere: Bjarne Hallstrøm, Bjarne Raby, Bjarne bue, John Winther, Klaus 

Duch, Bo Balschmidt og Jane Pørtner (ref.) 

Punkt  Beskrivelse Beslutning 

   
1 Godkendelse af referat fra seneste 

ordinære møde (15. nov. 2024) og fra 
det ekstraordinære møde afholdt d. 
9. december 2024. 

GODKENDT 

2 Emner til beslutning: 
a) Revision af MR’s 

Roreglement. Forslag til 
revision er bilagt 
dagsordenen. 

b) John vinther foreslår at vi 
anskaffer en elektrisk 
palleløfter, til løft af både op 
på hylder. Løfteren kan nå 
140 cm. 

c) Det foreslås at MR anskaffer 
en ”intelligent” 
fjernsynsskærm (Iiyama) og 
højtalere til anvendelse ved 
e-roning. DFfR har sammen 
med AVfusion udarbejdet 
forslag til en skærm på 86” og 
tilhørende højtaler til en pris 
på kr. 26.519,95. Til dækning 
af MR’s udgifter søges DIF om 
tilskud i en særlig 
udstyrspulje. Der kan søges 
op til kr. 25.000,-. BoB 
ansøger DIF. 
 
 

a) Forslaget til ændring af MR’s Roreglement 
blev godkendt med følgende ændringer: 
Vinterreglement redigeres med tilføjelse af 
endnu en rorute langs kysten mod vest til 
pynt syd for Naturskolen.  
 
Kravet om aflæggelse af mand-over-bord 
prøve (MOB-prøve) for alle der vil ro langtur 
gennemføres fra næste rosæsons 
begyndelse (2026). Dette medfører, at MOB-
prøve skal aflægges i år i august måned 
sammen med klubkaproning og kanindåb.  
 
Bjarne Raby udarbejder en Færdighedsliste 
for alle roere. Listen indeholder oplysninger 
om hvem der har: Korttursstyrmandskursus, 
Langtursstyrmandskursus, bevis for at kunne 
svømme 300m, bevis for MOB-prøve, er 
frigivet til roning i inrigger og er frigivet til 
singlesculler. Færdighedslisten bliver 
ophænges på opslagstavlen i gangen. 

 
b) El-Palleløfter. John undersøger pris m.v. og 

briefer med Bo og Duch inden køb. 
c) Indstillingen godkendt. 

3 Orientering fra 
formanden/næstformanden 

a) Lolland kommune har sendt 
indbydelse til at søge penge 
hos Nordea Fonden til 
bygningsforbedringer, 
herunder energioptimering. 
Pulje på kr. 75 mio. portioner 

 
 

a) Bestyrelsen besluttede at renovere taget på 
den lave bygning herunder forbedre 
isoleringen. Der indhentes tilbud fra Nilsson 
og fra Ringtved på ny tagbelægning og 
isolering på den lave bygning (inden 1.marts) 



 
 

 
 

fra kr. 200.000 til 1 mio kr. 
Ansøgningsfrist d. 31. marts. 

b) Modest sport oplyser at de 
har ergometerslides til salg 
for kr. 3.500 pr. stk. 

c) DFfR (Karina Gravad) har 
holdt e-roning demonstration 
her i Maribo d. 13. Dec. 2024. 
Det var en stor succes! Se 
endvidere under pkt. 3. 

d) John Winther og Martin (fra 
rospinningsholdet) har 
deltaget i e-
roningsinstruktørkursus i 
Nykøbing F Roklub. Stor 
succes! 

e) Roklubbens medlemstal er nu 
indberettet til DIF. Kopi 
vedlagt. 

f) Den nye motorbåd er kørt til 
Nakskov for at få syet en 
anvendelig presenning, pris 
mellem 10- og 15 tusinde 
kroner. 

g) Vi skal uddanne 
motorbådsførere. Da den nye 
motorbåd har mere end 20 
HK skal bådførere have et 
”speedbådscertifikat”. Kurset 
varer én dag og afsluttes med 
en prøve i teori og en praktisk 
prøve. Bue, John og Klaus har 
orienteret sig om 
mulighederne for et lokalt 
kursus. Prisen for en person 
er ca. kr. 1.500,-. 
Alle i bestyrelsen er velkomne 
til at deltage (John og Bjarne 
Hallstrøm har dog 
certifikatet!) herudover vil 
Jens Borre gerne deltage. 
 
 

med henblik på ansøgning hos Nordea 
Fonden. 

b) Der er ikke interesse for at købe 
ergometerslides hos Modest. 

c) Der var stor tilfredshed blandt 
medlemmerne med DFfR’s e-roning 
demonstrationen ved (Karina Gravad). 

d) John Winther var meget begejstret for 
instruktørkurset i Nyk. F Roklub. John 
arbejder videre med at instruere e-roere 
under træning i Maribo Roklub. Martin fra 
rospinningsholdet blev forhindret i at 
deltage i kurset. 
 

e) Medlemstaludviklingen er tilfredsstillende. 
Den er steget fra 106 i 2023 til 118 i 2024. 
Tallene affødte en debat om tiltag for at 
tiltrække nye medlemmer til klubben. E-
roning vil give mulighed for hvervning af nye 
medlemmer. Videre initiativer afventer 
anskaffelse af skærm m.v. John oplyste at 
han og Bo havde holdt møde med to lærere 
fra Sct. Birgitta. De vil forsøge at få elever fra 
8. og 9. klassetrin til at besøge 
træningsrummet. Vi tilbød to gratis besøg og 
herefter ti besøg for kr. 150,- pr elev. Hvis 
der herefter er elever der vil fortsætte bliver 
det på roklubbens sædvanlige 
medlemsvilkår. 
 

f) Båden med ny presenning skal være tilbage 
til roklubben inden standerhejsning. 

g) Teoridelen af speedbådecertifikatet kommer 
til at foregå ved et online selvstudium 
efterfulgt af en praktisk prøve. Teoriprøve 
og praktisk prøve vil foregå i Køge 
hos….(Klaus Duch undersøger!) 
Følgende ønsker at tage speedbådcertifikat: 
Bjarne Raby, Klaus Duch, Bo Balschmidt, Jens 
Borre, Jane Pørtner. John og Bjarne 
Hallstrøm har allerede certifikat. 
Den gamle motorbåd er solgt til 
Kajakklubben. Niels sender faktura til 
Kajakklubben. 
  
 
 



 
 

 
 

 
 
 
 

4 Økonomi. Kassereren orienterer. 
a) Velux Fonden har nu overført 

kr. 41.200 til delvis dækning 
af vores omkostninger i 
forbindelse med anskaffelse 
af vores ”nye” sikkerhedsbåd. 

b) Ansøgning om 
aktivitetstilskud er nu afsendt 
til Lolland Kommune. 

c) Orientering om foreløbigt 
årsregnskab for 2024. 
 

 

 
 
 
 
 

c) Niels forelagde regnskabet pr. 31/12 2024. 
ingen kommentarer fra bestyrelsen. 

 
 
 
 
 

5 Rokreds Sydhavsøerne. 
a) Bue har været til 

planlægningsmøde i 
rokredsen. 

b) Rokredsen har bedt om lov til 
at afholde et 
bestyrelsesmøde her i MR. 
Samtidig har de givet os lov til 
at give brød og lave kaffe 
mod at få lov til at høre, hvad 
de taler om! Jeg (Bo) har sagt 
ja til lån af lokale, men at de 
selv må klare resten! 

c) Rokredsen indkalder til 
ergometerstævne d. 25. 
februar 2025 fra kl. 11. Skal vi 
forsøge at få deltagere fra 
MR? Hvem vil være 
tovholder? 

 
a) På planlægningsmødet blev følgende 

datoer oplyst for aftenroninger m.v. i 
rokredsen:  
20. maj aftenroning i Maribo 
24. juni aftenroning i Stege 
16. august grillarrangement i Alstrup 
13. september Brunchroning i Nysted. 
 

b) Bestyrelsesmøde afholdt. 
c) MR deltager ikke denne gang i 

ergometerstævnet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

6 Ansvarsområder 

 Tur og motion, Bjarne Bue 
 

Bjarne Bue har lagt årets programfolder for 
60+roerne i holderen ved indgangen til 
opholdsrummet. Jane lægger programmet på 
hjemmesiden. 

Instruktion, Bo Balschmidt 
 

I måneden efter standerhejsning bliver der 
instrueret i disciplinen: korrekt ind og udstigning af 



 
 

 
 

bådene! 
Der gives indledende en instruktion til 
korttursstyrmænd. 
. 

Kaproning, Bo Balschmidt 
 

Bue vil forsøge at stramme op på startprocedurer 
m.v. til klubkaproningen. 
 

Ungdom, Bo Balschmidt 
a) John og Bo tager sig af de 

unge fra Sct. Birgitta skolen 

Se under pkt. 3d.  

Materiel, Klaus Duch-Jørgensen 
 

 Der bliver gjort et fint stykke arbejde med 
renovering af ”ALBANI” og LOLLAND.dk 

Broer og udenomsarealer Bjarne 
Hallstrøm 

a) Vi skal have beskåret vildskud 
langs kysten. 

 
 
Bjarne Hallstrøm kommer med sin buskrydder. Bo og 
Raby assisterer. 

Husudvalg, Bjarne Raby 
a) Vi skal have kalender til 

opslagstavlen for anvendelse 
af MR klublokale i 2025. 

b) Skimmelsvamp i fuger i 
herrenes baderum skal 
førsøges fjernet (Rodalon og 
tandbørste!). Forsøget med 
ventilatoren kan ikke 
bedømmes før fugerne er 
rene. Det er sandsynligt, at vi 
skal montere en kraftigere 
ventilator, men det bør 
afvente rengøringen! 

 
a) Raby har opsat en kalender for 2025. 
b) Raby og Bue forsøger med nye metoder. 

 
 

Træningsrum, Bjarne Raby 
a) John Winther og et udvalgt 

team udarbejder forslag til 
indretning at 
træningsrummet, således at 
man vil kunne se en 
storskærm fra alle 
romaskinerne. 

a) John og udvalg står for opstilling for at finde 
den mest hensigtsmæssige indretning til 
ergometertræning med storskærm. Ny 
opstilling er gennemført. 
 

  

Hjemmeside og nyhedsbrev, Jane 
Pørtner 

a) Hjemmesiden skal opdateres 
med oplysninger vedr. 2025 
f.eks. Indmeldelsesdagene! 

 

a) Jane har opdateret indmeldelsesdatoer for 
2025 og sat de opdaterede datoer med 
indemeldevagterne op inde på kontoret. 
Faste datoer for morgenroernes årsprogram 
lægges på hjemmesiden. 

 



 
 

 
 

Sponsorer John Winther Hansen 
 

John opdaterer sponsorskiltene på facaden. Velux 
får sponsorskilt i fem år. Bo har ”klistermærke” fra 
Velux. Bue monterer. 

7 Næste møde. Forslag: Fredag d. 21. 
februar efter morgenkaffen. 

VEDTAGET 

8 Eventuelt  Osnabrück Ruderferein har ønsket at holde 
trainingscamp hos MR igen i år fra 29.5-01.6. 
Jane og Bo taler med Campingpladsen om 
specialaftale for ungdomsroerne fra Osnabrûck 
 
 
John foreslår at bortennisbord bliver stillet op i det 
mobile værksted når det er tomt. 
John organiserer det. 
 
Bjarne Bue har udfærdiget en meget relevant liste 
over alle gøremål i roklubben. 
 
Dørlåse:  
Raby vil forsøge at rense kortlæseren. 
Virker det ikke tilfredsstillende, installerer John og 
Raby en ny kodelås i hoveddøren. 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


